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ekonomiènim interesima vinogradara, jednako kao ijavnom  zdravlju, 
nalazi oslona medju ostalim i u uvaianju talijanskih i grékih vina, 
jako alkoholizanih, koja b a l omogucuju pravljenje umjetnih vina 
u velikom mnoitvu. Ja  sam uvjeren, da dobro poznata klauzola u 
trgovaékom ugovoru izmegju Austrije i Italije nije uèinila toliko átete 
nagem vinogradarstvu olahkoéenjem uvoza dobrih naravnih talijanskih 
vina, koliko — a to je pravi uzrok — uvozom vina izvanredno jakih, 
koja prevarnome obrtu davaju gradivo. S toga je neizbjeziva po- 
treba, da se preduzmu odredbe kadre da zaprjeèe pravljenje patvo- 
renih vina. To ne bi bilo tako teiko, kad bi se htjelo postupati 
ama ba§ strego, jer, i ako se umjetna vina prave potajno, ipak 
radnja na veliko kako se dañas tjera i toliko je Stetna, da se ne bi 
mogia tako lako zbivati, kad bi se mnogo povisila carina na uvoz 
tamarinda u Austriju ; kad bi se glede uvoza talijanskih vina strogo 
pazilo da se ne uvoze nego vina izvan svake sumnje dobra i prava, 
i kad bi se izkljuéila od povlastice ona vina koja dostiiu 12 °/0 al- 
kohola, te bi se uvela kao u Francuskoj progresivna carina prama 
stupnjevima alkohola ; kad bi u isto doba bilo stavljeno pod strogo 
pregledanje i strogi nadzor prodavanje, dotiéno kupovanje svih onih 
tvari dozvoljenih jal nedozvoljenih, koje se ipak notoriéno upotre- 
bljuju za pravljenje um jetnih vina, i kada napokon odredbe dotiènih 
zakona i propisi dotiénih naredaba ne bi ostali kao zaliboze doslje 
mrtvo slovo, nego kad bi se vréili strogo, a prekrSaji bili kaznjeni 
bez ikakva obzira i sa svom strogoScu,

Mislim takodjer da bi za Dalmac:ju bilo od velike ekonomiéne 
znamenitosti, da se ukine postojeci zakon 21 lipnja 1880 L. D. Z. 
Br. 120, koji se bavi tvorenjem i prodajom pica vinu sliènih, i da 
se mjesto postojece naredbe 16 rujna 1880 izdade druga u smislu, 
da bude svakako zabranjeno pravljenje um jetnih vina i turanje istih 
u potroèak, a dozvoljeno sàmo pravljenje vina polovnika u seoskim 
gospodarstvima, i to sa ograniéenjem na vlastito obradjivanje. Ovo 
vrlo vazno, paèe za nas zivotno pitanje, trebalo bi da éim prije bude 
podvrguuto ozbiljnom prouienju, a u tu svrhu bilo bi mozda vrlo 
shodno, da se sazove kod visokog c. k. ministarstva za poljodjelstvo 
skupStina, kojoj bi imali ucestvovati predstavnici poljodjeljskih udru- 
zaba ili institueija i u obee osobe iskusane vjeStine u predmetu.

Obzirom na to, da jo§ uvjek fali zeljezniea koja bi spojila Dal- 
maciju sa sreem carevine i4rg0vaèkim  svietom, zeljezniea koja bi 
bila najmoénija pologa za promaknuée ekonomiènog razvitka zemlje, 
i obzirom na okolnost, da je sada razaèiljanje vina po unutraSnjosti 
m onarhije podlozno troSkovima ukrcavanja i iskrcavanja, radi èesa 
isto odvièe poskupljuje prama kupovnoj cieni, misi m i ja, da u su-


